

Shri G. H. Amin



## **President, NCUI**

**Shri Ghanshyambhai H. Amin is the President of National Cooperative Union of India. He was born on 28<sup>th</sup> March, 1947 at Ahmedabad in Gujarat State.**

**Shri Amin is a practising lawyer and has also served as Chairman, Bar Council of Gujarat. He started his career in cooperatives from the grass root level and worked for the welfare of the farmers. In 1980, he was elected as Chairman of Primary Agricultural Cooperative Society. Later on he became the Chairman of Ahmedabad, District Central Cooperative Bank and Director of Gujarat State Cooperative Bank. He was first elected as Chairman of Gujarat State Cooperative Union in 1993 and is holding the position as Chairman till today.**

**At national level, Shri Amin has served as the member of Governing Council, NCUI for a long time. He was the Vice-President of NCUI for two terms. In July, 1999 he became the President of NCUI and continued till March, 2000. He was also elected the Vice-Chairman of the National Film and Fine Arts Cooperatives. Shri Amin was a member of the High Power Committee constituted by the Government of Gujarat for evaluation and amendment of the Gujarat State Cooperative Societies Act. Presently, he is also Vice Chairman, National Federation of State Cooperative Banks, Mumbai.**

**Shri Amin was appointed as a member of Jawahar Lal Nehru University by H.E. the President of India. He also represented as Syndicate Member of Gujarat University. Shri Amin has shown keen interest for promotion of cooperative education and training programmes in the country.**

**Shri Amin has been conferred with a number of awards from national and international cooperative organisations. He has widely travelled abroad and participated in various seminars, conferences and workshops.**

## ÜBERSETZUNG:

Shri Gamshyambhai Hiralal Amin ist Präsident der Nationalen Genossenschafts Vereinigung von Indien. Er wurde geboren am 28. März 1947 in Ahmedabad in der Provinz Gujarat. Shri Amin ist ein praktizierender Jurist und war Vorsitzender des Gerichtshofes von Gujarat. Er begann seine Karriere in Genossenschaften auf der untersten Ebene und arbeitete für den Wohlstand der Bauern.. 1980 wurde er zum Vorsitzenden der Landwirtschaftlichen Hauptgenossenschaft gewählt. Später wurde er Vorsitzender von Ahmedabad, der Zentral-Genossenschafts-Bank des Distrikts und Direktor der Staatlichen Genossenschafts-Bank von Gujarat. 1993 wurde er erstmals zum Vorsitzenden der Staatlichen Genossenschaft von Gujarat gewählt. Diese Position bekleidet er bis heute.

Auf nationaler Ebene war Shri Amin lange Zeit Mitglied des Regierungsrates der Nationalen Genossenschafts Vereinigung. Er war für zwei Perioden deren Vizepräsident. Im Juli 1999 wurde er Präsident der Genossenschafts-Vereinigung und blieb dies bis März 2000. Er wurde auch zum stellvertretenden Vorsitzenden der nationalen Film- und Kunst-Genossenschaft gewählt. Shri Amin war Mitglied des von der Regierung von Gujarat eingerichteten obersten Ausschusses für die Auswertung und Verbesserung des staatlichen Genossenschaftsgesetzes von Gujarat. Gegenwärtig ist er auch stellvertretender Vorsitzender des nationalen Verbandes der staatlichen Genossenschaftsbanken von Mumbai.

Shri Amin wurde vom indischen Staatspräsidenten zum Mitglied der Jawahar Lal Nehru Universität ernannt. Er vertrat auch als Syndikats-Mitglied die Universität von Gujarat. Shri Amin kümmert sich engagiert um die Förderung der genossenschaftlichen Erziehungs- und Ausbildungsprogramme im Land.

Shri Amin sind eine Reihe von Auszeichnungen von nationalen und internationalen Genosschaftsorganisationen verliehen worden. Er ist weltweit sehr weit gereist und hat an unterschiedlichsten Seminaren, Konferenzen und Arbeitsgruppen teilgenommen.

**Wolfgang Heinrich**

**[www.wolfgangheinrich.de](http://www.wolfgangheinrich.de)**